
زلزله شديد 65 درصد مساحت خراسان رضوى را تهديد مى كند فعاليت 20 هزار واحد صنفى غيرمجاز در مشهد
گفت و گوى قدس با 2 مقام مسؤول يك مقام مسؤول به قدس خبر داد

قدس   با اينكه همه مى دانيم زلزله هرگز 
خبر نمى كند، باز هم خودمان را به بى خبرى 
مى زنيم. مى دانيم كه زلزله بيخ گوشمان است 
و بى گمان روزى بى ســروصدا و شايد هم با 
لرزشى ويرانگر خواهد آمد، اما باز هم خودمان 
را به بى خيالى مى زنيم. بارها شنيده ايم كه ...

قدس  نماينده خراســان رضوى در اتاق 
اصناف كشوربا اشاره به وجود 90 هزار واحد 
صنفى داراى پروانه تحت پوشــش و نظارت 
103 اتحاديه در مشهد اظهار داشت: 20 هزار 
واحد صنفى غيرمجاز و فاقــد پروانه برآورد 
مى شود كه يا در مرحله اخذ پروانه و مجوزو...
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تخليه روزانه 300 تا 600 تانكر فاضلاب در كشف رود
هشدار نماينده ولى فقيه در استان:

بسيارى از روستاهاى 
خراسان جنوبى خالى از 

سكنه شده است
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عضو هيأت رئيسه شوراى اسلامى شهرستان مشهد فاش كرد

 صفحه 4

در گفت و گوى قدس با چند نماينده 
مطرح شد
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.......صفحه 2 

در آيين رونمايى از 
تاكسى ها و اتوبوس هاى 

جديد عنوان شد 

وعده شهردار 
براى حل مشكل 

ترافيك هسته 
مركزى مشهد

قدس   در چهارمين روز زمســتان و در آستانه 
رويــداد «مشــهد 2017»؛ نــاوگان حمل و نقل 
عمومى پايتخت فرهنگى جهان اســلام، با ورود 
ســيصد و نود و ســومين اتوبوس و ســه هزار و 

پانصدمين تاكسى نو و نوسازى شده، گرم شد.
به گزارش خبرنگار مــا؛ در آيين رونمايى و ورود 
تاكسى ها و اتوبوس هاى جديد به ناوگان شهرى 
كه روز گذشــته در بازار خودروى مجيديه برگزار 
شد؛ شــهردار مشــهد با عذرخواهى از زائران و 
مجاوران امام رضا(ع) به خاطر آلودگى آسمان اين 
شــهر، به پاكبانان و رانندگان تاكسى و اتوبوس و 

اقشار كم درآمد فعال در شهردارى وعده سفر...

بخشدار:
وضعيت بناهاى كوهسرخ نگران كننده 

است
ايسنا: بخشدار كوهسرخ، وضعيت بناهاى اين بخش را نگران 
كننــده اعلام كرد و گفت: در صورت بروز هرگونه حادثه بدون 

شك شاهد خسارت هاى جبران ناپذيرى خواهيم بود.
 رضا رمضانى در جلســه شوراى مديريت بحران در فرماندارى 
كاشمر با بيان اينكه اين بخش همه ساله با بحرانى به نام سيل 
مواجه است، اظهار داشت: براثر سيل در بسيارى از روستاهاى 

اين بخش  شاهد فرسايش خاك هستيم.
بخشدار كوهسرخ با بيان اينكه در زمان بارندگى مشكلات در 
اين روستاها بسيار سريع ايجاد مى شود، از امور آب شهرستان 
كاشمر خواســت براى بازگشايى مسير سيل در رودخانه ناباى 

جدى تر عمل كند.
رمضانى با اعلام اينكه هنوز در مســير رودخانه ناباى شــاهد 
مشكلات بسيار هستيم، به وضعيت كال على آباد و تخليه نخاله 
در اين مسير اشــاره كرد و گفت: متأسفانه در اين خصوص با 

متخلفان برخوردى نمى شود.
وى افزود: اگر سيل هاى فروردين و ارديبهشت ماه سال جارى 
مجدد در منطقه تكرار شــود شــاهد، اتفاق هاى ناگوار ديگرى 

خواهيم بود.
وى عنوان كرد: اگر شــدت ســيل در منطقه مقدارى بيشتر 
شــود، ارتباط دهستان بررود كه شــامل 8 روستا مى شود با 
مركز بخش قطع شــده و امكان هيچ گونه دسترســى با اين 

دهستان نيست.
رمضانى همچنين گفــت: با قول مســاعد مديريت بحران 
اســتان يك كانكس در اختيار هر دهيارى جهت قرار دادن 
امكانــات مورد نياز در مواقع بحرانى همچون ســيل و زلزله 

قرار مى گيرد.

14 هزار واحد مسكن مهر
در خراسان رضوى متقاضى ندارد

ايرنا: مدير مســكن و ســاختمان اداره كل راه و شهرســازى 
خراسان رضوى گفت: حدود 14 هزار واحد مسكن مهر در اين 

استان متقاضى ندارد و همچنان بلاتكليف است.
رضا نوروزى افزود: ســاخت واحدهاى مسكن مهر در خراسان 
رضوى با سهميه 120 هزار و 37 واحد سال 1386 آغاز شد كه 
از اين شمار تا پايان شــهريورماه امسال 86 هزار و 700 واحد 

افتتاح و تحويل متقاضيان شده است.
وى ادامه داد: مسكن مهر در قالب طرح هاى تعاونى، خودمالكين 
و سه جانبه با اخذ تسهيلات 250 ميليون تا 300 ميليون ريالى 

از بانك ها به اجرا درآمد.
وى گفــت: دراين ميــان طرح هاى تعاونى بــه دلايل مختلف 
مشكلات بيشترى نسبت به ساير طرح هاى مسكن مهر داشته 

و حجم زيادى از آن ها فاقد متقاضى هستند.
وى افزود: عمده واحدهاى مسكن مهر كه فاقد متقاضى هستند، 
در شــهرهاى جديد گلبهار و بينالود واقع شده اند و پيشرفت 

اجرايى آن ها بين 10 تا 60 درصد است.
نوروزى ادامه داد: انصراف متقاضى در نيمه راه به دليل نامناسب 
بودن مكان ســاخت واحد و كامل نبودن امكانات زيرساختى، 
نداشــتن آورده كافى از ســوى متقاضى و نيــز ركود صنعت 

ساختمان را مى توان از مهم ترين دلايل اين امر برشمرد.

خبر
نخستين سالگرد امام جمعه 

فقيدنيشابور برگزارشد
نيشابور- خبرنگار قدس: سالگردارتحال آيت االله 
عبدالجواد غرويان، امام جمعه فقيد نيشابور با حضور 
اقشارمختلف مردم، مسؤولان و روحانيت در هيات 

ابوالفضلى نيشابور برگزارشد.
حجت الاسلام والمسلمين فاضلى كدكنى در مراسم 
نخستين سالگرد امام جمعه فقيدنيشابور اظهاركرد: 
آمار بــالاى اعزام  به جبهه ها از نيشــابور به خاطر 
منبر وخطابه هاى مرحــوم آيت االله غرويان بود كه 
خود ايشان هم حضور پررنگ در خط مقدم جنگ 

داشتند.
وى با اشــاره به انــواع جهاد در راه خــدا به بيان 
ارزش هاى شهيد درپيشگاه خداوند متعال پرداخت 
وگفت: تفاوت كسى كه درميدان نبرد مى جنگد با 
كسى كه در حجره اى كار علمى انجام مى دهد قابل 
مقايســه نيست اما كسى كه هدف شهيد را به دنيا 
مى رساند و شــهيدپرور مى باشد مركب مداد علما 
مى باشد، به همين خاطر است كه مداد علما افضل 

من دماء شهداء مى باشد.
مهدى غرويان، فرزند آيت االله عبدالجواد غرويان، امام 
جمعه فقيد نيشــابورنيز افزود: اين مراسم و تجليل 
علاوه برتجليل از شــخص، تجليل از شخصيت نيز 
مى باشــد، تجليل از علم و معنويت وفقه است كه 

جامعه را رو به جلو مى برد.

خبر وزير صنعت، معدن و تجارت عنوان كرد 

توسعه فراورى سنگ هاى معدنى در خراسان جنوبى
بيرجند-خبرنگار قدس: وزير صنعت، معدن و 
تجارت گفت: 15 درصد از درآمد حاصل از حقوق 
دولتى معادن بايد در اختيار استاندارى ها قرار گيرد 
تا براى امور عمرانى مــردم محلى منطقه معدنى 

هزينه شود.
محمدرضا نعمت زاده روز گذشته در حاشيه بازديد 
از معادن شهرســتان نهبندان در جمع خبرنگاران 

اظهار داشت: با توجه به اينكه در فصل بودجه قرار 
داريم، نمايندگان پيگيرى كنند اگر اين بودجه ها 

در معادن هزينه شود، شرايط عوض خواهد شد.
وى با اشاره به وجود 50 معدن در منطقه شاهكوه، 
اظهار داشت: از اين شمار در حال حاضر 40 معدن 
فعال بــوده و اغلب اين معــادن در امور زيربنايى 

مشكل دارند.

وزير صنعت، معدن و تجارت، اســتفاده از ســنگ 
گرانيت در ســنگفرش معابر و ســاختمان ها را از 
جمله مصارف اين ســنگ عنوان كرد و گفت: بايد 
كمك كنيم مصارف اين سنگ در داخل و خارج از 

كشور افزايش پيدا كند.
وى با اشاره به وجود معادن غنى سنگ گرانيت در 
نهبندان، بيان كرد: هم اكنون به دليل ركود بخش 

ســاختمان و محدوديت در صادرات؛ توليد سنگ 
گرانيت افت پيدا كرده و اميدواريم مصارف جديد 

براى سنگ گرانيت در كشور ايجاد شود.
وزير صنعت، معدن و تجارت در ارتباط با مشــكل 
خام فروشى معادن استان نيز گفت: يكى از اهداف 
سفر اين است كه بتوانيم فراورى سنگ هاى معدنى 

در استان را توسعه دهيم.

قدس: صدا و ســيماى مركز خراسان رضوى در 
نوزدهمين جشنواره توليدات راديويى و تلويزيونى  
كــه در اهواز برگزار شــد، در بخش هاى مختلف 

تخصصى مقام هاى ارزشمندى كسب كرد.
در اين جشنواره، خراسان رضوى در چهار بخش 

حايز عناوين برتر شد.
در خصوص كســب مقام هاى برتر، صداوسيماى 
مركز خراسان رضوى در بخش سيما، چهار مقام، 
در بخش پژوهش دو مقام، در بخش خبر يك مقام 

و در بخش موسيقى هم يك مقام كسب كرد.
در آيين پايانى جشــنواره نوزدهم دو لوح تقدير 
همراه با دو تنديس ارزشمند در دو بخش پژوهش 
وموسيقى به صدا وسيماى خراسان رضوى تعلق 

گرفت.
در حوزه پژوهش لوح تقدير، جايزه و تنديس مركز 
برتــر در بخش تحليل محتوا بــا موضوع «اقتصاد 
مقاومتــى در پيام هاى بازرگانــى» به آقاى نعمت 
اعظمى از صدا و ســيماى خراســان رضوى تعلق 
گرفت و در بخش موسيقى عنوان و تنديس و جايزه  
بهترين اثر موسيقيايى بخش سرود آيينى و مذهبى 
با عنوان «زائران بهشت» به آقاى سيد حجت اشرف 

زاده از مركز خراسان رضوى اهدا شد.
همچنين در اين جشنواره در بخش ارزيابى هاى 
سالانه معاونت هاى سيما، عنوان سيماى برگزيده 
به معاونت ســيماى مركز خراسان رضوى تعلق 

گرفت.

درخشش صدا و سيماى خراسان رضوى در جشنواره توليدات 
راديويى و تلويزيونى

مديركل آموزش وپرورش:
نتوانسته ايم طرح توزيع شير رايگان در مدارس 

را اجرايى كنيم
 بجنورد- خبرنگار قدس: مديركل آموزش و پرورش خراسان شمالى گفت: هنوز موفق نشده ايم 

طرح توزيع شير رايگان در مدارس را اجرايى كنيم، البته اين امر در دست پيگيرى است.
برات على حاتمى در جمع خبرنگاران اظهار داشت: باوجوداين كه بيش از سه ماه از سال تحصيلى 
جارى گذشته،هنوز توزيع شير رايگان در مدارس اجرايى نشده، البته اين مشكل مربوط به استان 

نيست و مشكل كشورى است. 
وى افزود: اين استان كمترين ميزان بدهى را به شركت هاى لبنى دارد و تاكنون تنها چهار درصد 

از مطالبات شير مدارس پرداخت نشده است.
وى در پاســخ به پرسشــى مبنى بر نحوه برخورد با معلمانى كه مرتكب تنبيه بدنى دانش آموز 
مى شوند گفت: به طوركلى تنبيه بدنى دانش آموزان ممنوع است و با معلمان متخلف در اين زمينه، 
برخورد مى شود به طورى كه امسال تعدادى از معلمان و يك نفر معاون مدرسه به همين علت عزل 

شده اند. 
حاتمــى درباره اجبار كردن دانش آمــوزان و اوليا براى پرداخت مبلغ هايى با عنوان كمك به 
مدارس اظهار داشــت: مديران هيچ گاه نبايد دانش آموزان را وادار به پرداخت پول و كمك به 
مدارس بكنند اما درهرحال، آموزش وپرورش بايد موردحمايت خانواده ها و خيران باشد، كما 
اينكه در برخى از كشورها آموزش وپرورش سهم زيادى از هزينه هاى خود در بخش غيردولتى 

دريافت مى كند. 
وى اظهار داشت: برخى مدارس ما كه مدارس پردرآمد هستند و به لحاظ مالى وضعيت مناسبى 
دارند به عنوان مدارس معين، در تأمين برخى نيازهاى مدارس در مناطق محروم مشاركت دارند. 

وى در بخش ديگر سخنان خود، به فرارسيدن هفته سوادآموزى اشاره كرد و گفت: اكنون هزار و 
452 نفر در امر آموزش به بى سوادان استان مشغول به فعاليت هستند كه در شيوه هاى مختلف 

خودآموز، كلاسى، فردبه فرد و گروهى به اين امر مبادرت دارند. 
حاتمى، جذب و ماندگارى سوادآموز را از چالش هاى مهم سوادآموزى در استان عنوان كرد و افزود: 
اكنون باقى ماندگان از ســوادآموزى، از اقشار و گروهى هستند كه نگاه داشت آنان در كلاس هاى 

درس به مراتب سخت تر است.

مديركل ارشاد خراسان رضوى خبر داد
برگزارى مراسم افتتاحيه رسمى 

مشهد 2017 بهمن امسال
مهديه قمرى: مديركل فرهنگ و ارشــاد اسلامى خراسان رضوى از برگزارى افتتاحيه رسمى 
رويداد بزرگ مشهد 2017 در اين شهر همزمان با 5 بهمن امسال خبر داد و گفت: در اين مراسم 
250 نفر از شخصيت هاى فرهنگى و نخبه از 52 كشورهاى اسلامى عضو آيسسكو حضور دارند.
ســيد سعيد سرابى روز گذشته در نشســت كميته قرآنى مشهد 2017  با نمايندگان دستگاه 
ها در اداره كل فرهنگ و ارشــاد اسلامى خراسان رضوى با اشاره به ظرفيت هاى قرآنى بسيار 
در مشهد بيان كرد: بى ترديد مشهد با وجود ظرفيت هاى قرآنى بى نظير خود در عرصه هاى 
حفظ و تلاوت قران كريم و هنرهاى قرآنى در ميان پايتخت هاى فرهنگى جهان اسلام از ابتدا 

تاكنون بى نظيراست.
وى با ابراز خرسندى نسبت به تشكيل و فعاليت كميته قرآنى مشهد 2017 يادآور شد: علاوه بر 
ارسال برنامه هاى تدارك شده قرآنى توسط سازمان هاى مختلف به دبيرخانه اين رويداد بزرگ، 
همه برنامه ها و ظرفيت هاى قرانى مشهد مورد كارشناسى قرار گرفت و در نهايت كميته قرآنى 

مشهد 2017 شكل گرفت.



خبر

اخـــبار2

در آیین رونمایی از تاکسی ها و اتوبوس های 
جدید عنوان شد 

  وعده شهردار برای حل مشکل 
ترافیک هسته مرکزی مشهد

احمد فیاض: در چهارمین روز زمستان و در آستانه رویداد 
»مشــهد 2017«؛ نــاوگان حمل و نقــل عمومی پایتخت 
فرهنگی جهان اســام، با ورود ســیصد و نود و ســومین 
اتوبوس و سه هزار و پانصدمین تاکسی نو و نوسازی شده، 

گرم شد.
به گزارش خبرنگار ما؛ در آیین رونمایی و ورود تاکسی ها و 
اتوبوس های جدید به ناوگان شهری که روز گذشته در بازار 
خودروی مجیدیه برگزار شد؛ شهردار مشهد با عذرخواهی 
از زائران و مجاوران امام رضا)ع( به خاطر آلودگی آســمان 
این شهر، به پاکبانان و رانندگان تاکسی و اتوبوس و اقشار 
کم درآمد فعال در شــهرداری وعده ســفر زیارتی عتبات 

عالیات را به منظور قدردانی از زحمات آنان داد.
ســید صولت مرتضــوی در جمع مســؤولان حمل و نقل 
شهری، جمعی از اعضای شورای شهر، مدیران شرکت های 
اتوبوسرانی و تاکسیرانی، تاکسیرانان و اتوبوسرانان مشهدی 
از مشکات زیست محیطی و آلودگی ناشی از آن و معضل 
ترافیک به عنوان دو مشکل اساسی کانشهر مشهد نام برد 
و اظهار داشــت: این دو معضل موجب تحمیل هزینه های 
بسیاری در سبد اقتصادی خانوارها شده و بهداشت عمومی 
و روانی شــهر را به مخاطره انداخته اســت که به همین 
دلیل از طرف مدیریت شــهری نزد شــهروندان احساس 
شــرمندگی نموده و عذرخواهی می نمایم. ریشــه این دو 
عامل را باید در خودروها جست وجو کرد که در بخش اول 
خودروهای عمومی و در بخش دوم خودروهای شــخصی 

نقش مستقیمی دارند.
شهردار مشهد با طرح این پرسش که در مقابله و کنترل این 
دو معضل چه باید کرد، افزود: وســایل  نقلیه خودروسازان 
داخلــی به خاطر نبود رقابت و انحصار بازار خودرو در کنار 
ســوخت غیراســتاندارد از اصلی ترین آلاینده ها و عوامل 
ترافیک زا هستند و ضرورت دارد نظام تولید این محصولات 

بازنگری، اصاح و استانداردسازی شود. 
همچنین توجه بخشــی و اولویت دادن بــه حمل و نقل 
عمومی و پاک و توســعه آن از دیگر راه حل های اساســی 

برای رفع معضل آلودگی هوای مشهد است.
وی در ادامه با اشاره به 3هزار و500 تاکسی نوسازی شده 
طی سه سال گذشــته افزود: امیدواریم تا پایان سال این 
رقم به 4هزار دســتگاه افزایش یابــد و در 6 ماهه ابتدای 
سال 96 به 5 هزار دستگاه تاکسی برسد و به همین میزان 
تاکسی فرسوده از چرخه حمل و نقل عمومی خارج شود. 
همچنین تا پایان این دوره مدیریت شــهری، حدود 400 
دستگاه اتوبوس نو وارد ناوگان اتوبوسرانی می شود که قرار 

داد و پیش پرداخت آن صورت گرفته است.
شهردار مشهد از طرحی نو برای رفع معضل ترافیک هسته 
مرکزی با مشــارکت آستان قدس رضوی خبر داد و افزود: 
مذاکرات اولیه صورت گرفته اســت و طرحی نو برای رفع 
معضل ترافیک در بافت مرکزی مشهد داریم. انتقال بخشی 
از ترددها به کمربندی و حاشیه شهر همراه با برنامه ریزی 

شهری مدون، بخشی از راهکارهاست.
مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی مشهد نیز در این مراسم از 
ورود 112 دســتگاه اتوبوس با گیربکس های خودکار خبر 
داد. نیشــابوری افزود: برای خرید این شمار اتوبوس 450 

میلیارد ریال هزینه شده است.

  اعلام برنامه های ستاد مردمی 9 دی نیشابور
نیشابور/ خبرنگار قدس: 
همزمــان بــا آغــاز هفته 
بصیــرت و با شــعار پایان 
فتنه پایان فریب، سلســله 
برنامه هــای متنوعــی بــه 
مناســبت این ایام توســط 
گرامیداشت9  مردمی  ستاد 
دی شهرستان نیشابور برگزار                

می شود.
حجت الاسام والمســلمین غامرضا شرعی مسؤول ستاد 
مردمی 9 دی شهرســتان نیشابور اظهار کرد: هفته بصیرت 
امسال درنیشابور باحضور سردار حاج سعید قاسمی و افتتاحیه 
جشنواره عمار و رونمایی از چنداثر هنری دراین جشنواره آغاز 

خواهد شد.

مولوی محمد عیسی رحیمی در همایش ادبی 
»پیامبر رحمت، الگوی وحدت«:

 حرم مطهر رضوی بزرگ ترین مرکز 
تجمع و وحدت مسلمانان جهان است

جلیل فخرایی: محمد عیسی رحیمی از علمای اهل تسنن 
خــواف در  همایش بــزرگ  ادبی »پیامبــر رحمت، الگوی 
وحدت« که با حضور شــاعران شیعه و سنی شهرستان های 
تلفیقی و مرزی خراســان رضــوی در مجتمع فرهنگی امام 
رضا)ع( مشهد برگزار شــد، با عنوان این مطلب که مضجع 
شــریف رضوی بزرگ ترین مرکز تجمــع و رفت و آمد دینی 
مســلمانان جهان اعم از شیعه و سنی است، گفت: قرآن که 
خود نیز اساس وحدت و همدلی است، بنیاد آن بر ایجاد مهر، 
عطوفت و رحمت میان مســلمانان و نیز آحاد جامعه است و 
چون فصاحت و باغت آن بی همتاست می توان شعر و ادبیات 
را نیز همپای آن به عنوان بزرگ ترین عامل انسجام و وحدت 
و همدلی دانست و شعرا به عنوان پیشگامان  ایجاد این رویه 
در جامعه با بهترین بیان و ابزار که همان شــعر باشد باید به 

گسترش فرهنگ سلیم اسام و همدلی و مهربانی بپردازند.
معاون فرهنگی اداره کل فرهنگ و ارشــاد اسامی خراسان 
رضوی در حاشــیه این نشســت گفت: برای نخستین بار به 
مناســبت سالروز میاد با ســعادت نبی مکرم اسام )ص( و 
هفته وحدت، نشســت ادبی با عنوان »پیامبر رحمت، الگوی 

وحدت« با حضور شاعران در مشهد برگزار گردید.
یوسف امینی افزود: اردوی یک روزه به مناسبت هفته وحدت 
برای شاعران شهرستان های مرزی خراسان رضوی از سوی این 

اداره کل برنامه ریزی که با یک هفته تأخیر امروز برگزار شد.
وی اظهار داشت: این اردو با هدف نشست اصحاب فرهنگ و 
هنر و محور وحدت قرار گرفتن حرم مطهر رضوی پیش بینی 
شد تا شاعران شیعه و سنی خراسان رضوی ضمن تشرف به 
حرم مطهر رضوی در نشســتی به شعر خوانی پرداخته و به 

وحدت و برادری خود تحکیم بخشند.
وی گفت: در این نشســت ادبی 140 شاعر شیعه و سنی از 
هشت شهرستان مرزی درگز، ســرخس، تربت جام، باخرز، 
تایباد، کات، خواف و پنج شاعر نیز از مشهد مقدس حضور 
یافتند که ســه نفر از هر شهرستان و شاعران پیشکسوت از 
مشهد به شعرخوانی با موضوع وحدت و نبی مکرم اسام)ص( 
پرداختند.در همین زمینه هاشم رضا زاده، مسؤول انجمن شعر 
»عماد خراسانی« ارشاد گفت: در راستای بهبود کیفیت و تعامل 
با شاعران دیگر شهرهای استان، ایجاد همدلی بین هنرمندان 
با ســایق مذهبی و...  ویژه برنامه انجمن عماد خراسانی که 
به مناســبت های مختلف برگزار می شود، از جمله سفرهای 
فرهنگی به سایر شهرستان ها، این بار مشهد میزبان شعرای 

شهرستان های خراسان رضوی شده است.
محمد قلی پور، شاعر و مدیر ارشاد شهرستان کات هم درباره 
ضرورت برپایی این آیین گفت: این همایش ها گام مهمی در 

ایجاد همدلی و همفکری است.
فاطمه غامی، از تربت جام نیز گفت: شیعه و سنی مانند روح 
و جان در هم تنیده اند و مانند اعضای یک خانواده در کنار هم 
زندگی می کنند. گفتنی است، در این گردهمایی که با حضور 
140 تن از شاعران و ادبای شیعه و اهل تسنن شهرستان های 
تلفیقی خراســان رضوی برگزار شد، شرکت کنندگان افزون 
بر بازدید از موزه قرآن آســتان قدس رضوی از غذای متبرک 

میهمانسرای حضرت بهره مند شدند.

 هشدار فرماندار جوین به مدیران پروازی
جوین/ خبرنگارقدس: فرماندار 
جوین در جلسه شــورای اداری 
شهرســتان به مدیــران پروازی 
هشدار داد تا پایان سال تکلیف 

خود را روشن کنند.
حسین جمشیدی با قدردانی از 
کشاورزان شهرســتان به جهت 
بردباری و شکیبایی در پرداخت 
بهای گندم تولیدی از ســوی دولت افزود: کشور با تولید 11 
میلیون و 400 هزار تن گندم در این محصول اســتراتژیک با 
کمک کشــاورزان به خود کفایی رسید که این گام مهمی در 

عرصه کشاورزی کشور  بود.
وی در پایان ســخنان خود به چند موضوع از قبیل تکمیل 
پروژه های دستگاه های اجرایی تا دهه فجر به منظور افتتاح، 
آمادگی ستاد مدیریت بحران با توجه به بارش های احتمالی 
جهت کاستن از حوادث احتمالی، موضوع نبود بخش دیالیز 
و »سی.ســی.یو« در بیمارســتان قمر بنی هاشم)ع( جوین و 
استمداد از خیرین برای راه اندازی این بخش ها به منظور رفاه 

حال بیماران در این بیمارستان اشاره کرد.

قدس: ترمز حاشیه نشینی در مشهد کشیده شد
نیش و نوش: ولی چون شــیب تنــده و آجر زیر چرخش 

نذاشتن، بزودی دوباره راه میفته!
قدس: وعده ارزانی مسؤولان به شب چله نرسید

نیش و نوش: به شب چله که هیچ، به شب عید هم نخواهد 
رسید!

قدس: بدهی بیمه ها داروخانه داران خراسان را ورشکسته 
کرد

نیش و نوش: داروخانه داران خراســان هــم برای فرار از 
ورشکســتگی، بدهی بیمه ها رو با شــیوه های مختلف از 

حلقوم مشتریان و بیماران می کشن بیرون!
قدس: مشهد قطب نمایشنامه نویسی ایران است

نیش و نوش: از فردا شهرداری همه جای مشهد بنر نصب 
می کنه که »مشهد؛ شهر نمایشنامه ها«!

قدس: بهره برداری مجدد پارکینگ های طبقاتی مشــهد؛ 
این بار یک ماه دیگر

نیش و نوش: شــاید یک سال دیگر؛ شایدم وقت گل نی؛ 
و شاید هیچ وقت!

نیش و نوش
سعید ترشیزی

خبر

نیشابور/ خبرنگار قدس   طی مراسم ویژه ای از استادان پژوهشگر در محل سالن 
آمفی تئاتر عطار دانشکده علوم انسانی دانشگاه آزاد اسامی نیشابور تجلیل به عمل آمد.

رئیس دانشــگاه آزاد اسامی نیشابور در این مراسم اظهارکرد: هفته پژوهش فرصتی 
مناسب برای توجه و تمرکز بر روی ابعاد مختلف پژوهش است و مهمترین رسالت این 
هفته برنامه ریزی بهتر برای آینده و پیشرفت کشور و احیای این تفکر در نزد مسؤولان 

و مردم است«
دکتر جعفر سعیدی افزود: انتخاب و معرفی برگزیدگان حوزه پژوهش و تجلیل از آنها 
باعث ایجاد تعامل بیشتر این عزیزان و حوزه پژوهش می گردد و زمینه مستحکمی را 

برای تقویت وتوسعه پژوهش و ایجاد ثروت و رفاه فراهم می کند.
معاون پژوهش و فناوری دانشگاه آزاد اسامی نیشابور نیز گفت: لزوم تغییر در رویکرد 
دانشگاه و اعضای هیأت علمی نسبت به پژوهش و فناوری، توجه بیش از پیش به تقاضا 

محوری پژوهش و آموزش بر مبنای اقتصاد دانش بنیان باید مورد تأکید قرارگیرد.
دکتر علیرضا مهرآذین خاطر نشان کرد: دربرخی از شاخص ها شرایط قابل قبول و در 

برخی از شاخص ها نیاز به تحرک و پویایی بیشتری می باشد.
گفتنی است از فعالیت های پژوهشــی منصوره شریعتی که در گروه علوم پزشکی در 

سطح دانشگاه آزاد اسامی استان خراسان رضوی حائز رتبه برتر شده بود و همچنین 
دکتر مجتبی موحدی فر در گروه فنی و مهندسی، دکتر اکبر صفی پور افشار در گروه 
علوم پایه و دکتر بتول فخراسام در گروه علوم انسانی که در سطح دانشگاه آزاد اسامی 

نیشابور حائز رتبه برترشدند، تجلیل به عمل آمد.

تجلیل از پژوهشگران برتر در نیشابور

خبر

برگزاری مسابقات دفاع شخصی نیروی زمینی ارتش                 
در مشهد

قدس: مسابقات قهرمانی دفاع شخصی نیروی زمینی ارتش با یاد و گرامیداشت شهید مدافع 
حرم، سرهنگ مرتضی زرهرن در مشهد مقدس برگزار می گردد.

مسؤول تربیت بدنی این قرارگاه گفت: این مسابقات از روز یکشنبه با حضور 25 تیم و با شرکت 
250 ورزشکار از یگان های نیروی زمینی در سالن عقاب پدافند هوایی خاتم الانبیا)ص( به مدت 

سه روز برگزار  می گردد.
سروان سید رضا رضوی گفت: داوری این مسابقات بر عهده 20 داور از یگان های نزاجا خواهد 

بود.
لازم به یادآوری اســت مراسم اختتامیه این مسابقات با حضور فرماندهان و مسؤولان تربیت 
بدنی مشهد مقدس روز سه شنبه در سالن عقاب پدافند هوایی خاتم الانبیا)ص( برگزار خواهد       

شد.

خبر

توجه جدی به آسیب های اجتماعی                                             
در مدارس

جوین/ خبرنگارقدس آنلاین: شــورای آموزش وپرورش جوین به موضوع بحث آسیب های 
اجتماعی در مدارس پرداخت. فرماندار جوین گفت: مدیران مدارس باید به مباحث آسیب های 
اجتماعی در مدارس توجه بیشتری داشته باشند و با انجام کارهای فرهنگی همچون برگزاری 

نماز جماعت، دعوت از علما و خطبا از آسیب های اجتماعی جلوگیری کنند.
جمشیدی افزود: مسؤولان آموزش و پرورش باید افراد نخبه را در بین دانش آموزان شناسایی 

و برای آن ها برنامه های خوبی برگزار کنند تا شاهد نتایج بهتر در کنکور سال آینده باشیم.
دبیر شورای آموزش و پرورش هم گفت: برای پیشگیری ازآسیب های اجتماعی روزهای دوشنبه 
با حضور امام جمعه و دادســتانی ضمن پاسخگویی به پرسش های دانش آموزان آسیب های 
اجتماعی را بررسی می کنیم. کیامنش خاطرنشان کرد:اجرای این طرح درسطح مدارس بسیار 

مفید بوده وبرنامه ریزی برای گسترش طرح در دستور کار قرار دارد.
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در گفت و گوی قدس با چند نماینده مطرح شد

خط آهن مشهد - گرگان در دستور کار دولت و مجلس
علیرضا لعل اکبری  مدیر کل دفتر فنی 
استانداری گلستان از برپایی جلساتی با دولت 
بــرای رفع مشــکل راه آهن گــرگان- گنبد 

کاووس خبر می دهد.
به گزارش خبرنگار ما، رسول حسام می گوید: 
معاون عمرانی استانداری گلستان در جلسه ای 
با معاون اجرایی رئیس جمهور در خصوص رفع 
موانع و به کارگیری راهکارهای اجرایی برای از 
سرگیری پروژه راه آهن گرگان- گنبد کاووس 

شرکت کرده است.
وی می افزایــد: انتظار می رود با برپایی چنین 

جلساتی پروژه هرچه سریع تر به اجرا درآید.

 4 بار کلنگ زنی بدون اجرا!
نماینده مردم بجنورد در مجلس نیز در گفت 
و گــو با خبرنگار ما در این خصوص می گوید: 
این پروژه سه بار در دولت قبل کلنگ زنی شد 
و در دولت یازدهم نیز توســط رئیس مجلس        
کلنگ زنی شد که بتازگی ایشان نیز به دلیل 
اجرایی  نشدن پروژه عنوان کرد که »ای کاش 

این پروژه را کلنگ زنی نمی کردم«!
علی قربانی اظهار می دارد: در اجرای پروژه راه 
آهن گرگان- بجنورد- مشهد مشکاتی بوجود 

آمد که سبب شد این پروژه عملیاتی نشود.
وی می افزاید: هرچند کــه از محل اعتبارات 
مبالــغ ناچیزی بــه این امر اختصــاص داده 
می شــود، ولی مبالغ آن قدر ناچیز هست که 
حتی هزینــه مطالعاتی طــرح را نیز جوابگو 

نیست.
وی به جلسات نمایندگان مجلس و مسؤولان 
وزارت راه و شهرســازی اشــاره و خاطرنشان 
می کند: دو هفته پیش نمایندگان سه استان 
گلستان، خراسان شمالی و خراسان رضوی با 
مسؤولان و رئیس راه آهن جمهوری اسامی 
جلســه ای در این خصوص داشــتند که این 

پروژه مورد بررسی قرار گرفت.

  فاینانس، راه حل رفع مشکلات
وی تصریح می کند: به دلیل کمبود اعتبارات 
مورد نیاز، ضروری اســت این پروژه به صورت 

فاینانس انجام شود.
وی می افزاید: طبق آخرین بررسی های صورت 
گرفته، بنابراین شــد که برای ساخت پروژه، 
یک شــرکت چینی به میــزان 85 درصد و 
یک شرکت از ســوی آستان قدس رضوی به 
میزان 15 درصد عملیات اجرایی پروژه راه آهن 

گرگان- بجنورد- مشهد را آغاز کنند.
وی خاطرنشان می کند: نمایندگان سه استان 

روند اجرایی پروژه را دنبال خواهند کرد و امید 
می رود با مشــارکت شرکت چینی و آستان 

قدس شاهد اجرایی شدن این پروژه باشیم.

  راه آهن گرگان- گنبد وارد بحث 
کمیسیون نشده

یکی از اعضای کمیسیون عمران مجلس نیز 
به خبرنگار ما می گوید: پروژه راه آهن گرگان-

گنبد به طور اختصاصی هنوز 
در کمیسیون به بحث گذاشته 

نشده است.
اظهار  افضلی  سید حســین 
کمیسیون  اعضای  داشــت: 
عمران مجلس و مســؤولان 
وزارت راه و شهرســازی بــر 
توسعه راه آهن در کشور توجه 
ویــژه ای دارند و بر این باورند 
که توســعه راه آهن یکی از 
اصول اساســی در راســتای 
اجــرای اقتصــاد مقاومتــی        

است.

  تأکید بر سر و سامان گرفتن حمل و 
نقل ریلی

وی تصریح می کند: در حال حاضر مسؤولان و 
نمایندگان مجلس بر تحول اصولی در حمل و 

نقل ریلی کشور تأکید دارند و توسعه راه آهن را 
یکی از دغدغه های اصلی خود می دانند.

نماینده اقلید می افزاید: کمیسیون های مجلس 
در حال بررســی لایحه بودجه و برنامه ششم 
هستند که امید می رود پس از آن موضوع ها و 
پروژه های معطل در کشور بخصوص در زمینه 

حمل و نقل بررسی و سر و سامان بگیرد.

  توجه ویژه برنامه ششم و بودجه 96 به 
راه آهن

شادمهر کاظم زاده یکی دیگر 
اعضای کمیسیون عمران  از 
مجلس نیز بــه خبرنگار ما 
به  گذشــته  در  می گویــد: 
توســعه راه آهن آن گونه که 
نشده،  توجه  می رفت  انتظار 
امــا خوشــبختانه در برنامه 
ششم توسعه و لایحه بودجه 
96 به این موضوع توجه شده 

است.
نماینده دهلــران می افزاید: در 
ســال آینده، توســعه حمل و 
نقــل بویژه حمل و نقل ریلــی به عنوان یکی از 
اولویت های مسؤولان کشور مطرح است و پروژه 
راه آهن گرگان- گنبد نیز از این توجه مســتثنا 

نخواهد بود.

  یکی از 4 هزار پروژه معطل کشور
وی به توقف عملیات اجرایــی پروژه راه آهن 
گرگان- گنبد اشــاره می کند و می گوید: این 
پروژه هم جزو 4 هــزار پروژه معطل و ناتمام 

کشور به شمار می آید.
وی تصریح می کند: در کشور پروژه هایی وجود 
دارد که بین 10 تا 30 درصد عملیات اجرایی 
آن صورت گرفته، اما به دلیل تأمین نشــدن 

اعتبارات لازم این پروژه ها رها شده است.
عضو کمیســیون عمران مجلــس می گوید: 
نمایندگان و اعضای کمیسیون به دنبال رفع 
مشــکات و موانع بر ســر راه توسعه حمل و 
نقل ریلی کشور هستند و پروژه راه آهن گنبد- 

گرگان نیز از نظر دور نخواهد ماند.

  ارمغان ساخت راه آهن
 گرگان- بجنورد- مشهد برای کشور

گفتنــی اســت، پــروژه راه آهن گــرگان- 
گنبــدکاووس کــه بخشــی از پــروژه 655 
کیلومتری راه آهن مشــهد- بجنورد- گرگان 
اســت، به عنوان پروژه ملی تلقی می شود که 
ســاخت آن بنا به گفته کارشناســان مزایای 
فراوانی از جمله توسعه اقتصادی، ایجاد اشتغال، 
انتقال ســریع بار ترانزیت شرق خزر به سمت 
افغانستان، چابهار و آب های آزاد و سفر ایمن 

برای مسافران و زائران را به ارمغان می آورد.

پروژه راه آهن 
گرگان-  مشهد 

جزو 4 هزار پروژه 
معطل و ناتمام 
کشور به شمار 

می آید

بــرش

خبر

نیشابور/ خبرنگار قدس   کســب مقــام اول مسابقات 
یوسی مس جهان توسط دانش آموزان روشندل یوسی مس 
نیشابور به ثبت رسید و در فرهنگسرای سیمرغ نیشابور تجلیل         

شدند.
مدیر اداره آموزش وپرورش نیشابور گفت: در این مسابقات که 
با حضور دو هزار و500 شرکت کننده از کشورهای مختلف 
جهان در امارات متحده عربی برگزار شد، 162 شرکت از ایران 
حضور داشتند که تیم پنج نفره نیشابور که چهار نفر آنها را 
روشندلان تشکیل می دادند، توانستند مقام اول را کسب کنند.
ســیدجواد قوامی نــژاد گفت: امیر عباس ســلیمانی در این 

مســابقات رتبه اول و سیدحسن سید موسوی مقام دوم این 
مسابقات را کسب کردند. وی خاطرنشان کرد: دانش آموزان 
یوسی مس روشندل نیشابوری، نخستین گروهی هستند که 

به صورت تیمی در جهان فعالیت می کنند.
قوامی نژاد یادآورشد: برنامه حساب ذهنی UCMAS یک 
برنامه منحصربه فرد برای رشــد کودک اســت این برنامه با 
استفاده از یک سیستم محاسبه نوآورانه با به کارگیری چرتکه 
سبب پویایی مغز )نیمکره  چپ و نیمکره  راست( به طور هم 

 زمان می شود.
مدیر اداره آموزش وپرورش نیشابور تصریح کرد: دانش آموزان 

روشــندل نیشابوری که در مســابقات یوسی مس رتبه های 
جهانی را کســب کرده اند در فرهنگســرای سیمرغ نیشابور 

تجلیل شدند.

»یوسی مس« خراسانی ها جهانی شد

 تیم شهدای لطف آباد قهرمان 
پیشکسوتان درگز شد

درگز/ خبرنگار قدس: دیــدار نهایی مســابقات والیبال 
پیشکسوتان درگز در ســالن ورزشی تختی  این شهرستان 
برگزار شد، که در پایان تیم های شهدای لطف آباد، هزارمسجد 
لاییــن و آموزش و پرورش درگز  بــه ترتیب در جایگاه اول 
تا ســوم قرار گرفتند. این دوره از مســابقات به همت هیأت 
والیبال و اداره ورزش این شهرستان تحت عنوان جام شهدای 
مدافعین حرم، با شرکت 10 تیم به مدت یک ماه برگزار شد.

ورزش خراسان



مهناز خجسته نیا  با اینکه همه می دانیم 
زلزله هرگز خبر نمی کند، باز هم خودمان را به 

بی خبری می زنیم.
می دانیــم که زلزله بیخ گوشــمان اســت و 
بی گمان روزی بی ســروصدا و شــاید هم با 
لرزشی ویرانگر خواهد آمد، اما باز هم خودمان 

را به بی خیالی می زنیم.
بارها شــنیده ایم که به دلیل وجود 90 گسل 
شناسایی  شده، 65 درصد مساحت استان با 
خطر زلزله شدید مواجه است و در میان تمامی 
استان های کشور، وضعیت خراسان رضوی در 
مرحله هشدار اســت، ولی از قبول آن طفره 

رفته ایم.
حتــی پیش بینی های کارشناســان از وقوع 
زلزله ای بزرگ در خراسان رضوی بویژه مشهد 
و وقوع زلزله های پیاپی در یک قدمی خودمان 

را هم باور نکرده ایم. 
امــا باز هم دیر نیســت، اگر از هــم اکنون و 
پیش از وقوع فاجعه ای بزرگ به دنبال نجات 

خودمان باشیم.

  طعم تلخ زلزله زیر زبان 
خراسان رضوی

مدیرکل مدیریت بحران استانداری خراسان 
رضوی در گفت وگو با گزارشــگر ما می گوید: 
از بیــن 24 زلزله بزرگ دنیا کــه در آمار 33 
ســاله طی سال های 1354 تا 1387 به وقوع 

پیوسته، سه زلزله در ایران بوده است.
شایانفر با بیان اینکه از این سه زلزله، یک مورد 
مربوط به اســتان خراسان رضوی بوده است، 
می افزاید: این امر نشانگر وضعیت خطرپذیری 

استان در مواجهه با زلزله است. 
وی با اشاره به اینکه خراسانی ها در طول تاریخ 
بارها طعم تلخ زلزله را چشیده اند، می افزاید: از 
54 زلزله بالای چهار ریشــتر کشور 12 مورد 

در استان خراسان رضوی اتفاق افتاده 
است.

به گفته وی، در طــول تاریخ برای 
خراسان رضوی هم 24 زلزله بالای 

6 ریشتر ثبت شده است.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری 
خراسان رضوی در خصوص مساحت 

در معرض خطر استان هم می گوید: 65 درصد 
مساحت استان در خطر نسبی بالا و 35 درصد 
در محدوده متوسط خطر زلزله  قرار دارند که 
این امر نشــان می دهد که خراسان رضوی بر 

روی مدار زلزله می چرخد.

شایان فر با بیان اینکه زلزله 
تاکنون زنان و مردان بسیاری 
در اســتان را بــه کام مرگ 
کشانده است، می گوید: آمار 
دقیقی از کشــته شــدگان 
حادثــه زلزله در خراســان 
رضوی وجود نــدارد، اما این 
رقم در کل کشور 78 هزار نفر 
به دلیل حوادث غیر مترقبه 
ثبت شــده که 95 درصد آن 

به دلیل زلزله بوده است.
 

  میزان آمادگی استان 
خیلی شفاف نیست

مدیرکل مدیریت بحران استانداری 
خراسان رضوی در پاسخ به میزان 
آمادگی اســتان و ایمن سازی در 
مواجهه با زلزله می گوید: با توجه 
به وفور بافت فرسوده، اعلام میزان 
آمادگی استان خیلی شفاف نیست 
و باید اعتراف کرد، اوضاع خیلی رضایت بخش 
نیســت.  وی امکان پیش بینــی وقوع زلزله 
طبــق اصول علمی را نیز غیــر ممکن اعلام 
می کند و می افزاید: تا این لحظه پیش بینی 
زلزله امکان پذیر نشده است، چون باید از سه 

جهت زمان، مکان و بزرگی 
زلزله صورت بگیرد که بسیار 

سخت است.
ایــن مقام مســؤول با بیان 
اینکه در حــال حاضر فقط 
بحث ســامانه های هشــدار 
زلزلــه مطرح اســت، اظهار 
مــی دارد: در قالــب ایــن 
سامانه فاصله بین موج اولیه 
 و ثانویه که مخرب اســت، 

اطلاع رسانی می شود. 
وی یکی از اقدام های مهمی 
که برای کاهــش بحران ها 

در هنگام وقوع زلزله باید انجام داد 
را مقاوم ســازی خانه های روستایی 
و منازل شــهری اعــلام می کند و 
می افزایــد: این در حالی اســت که 
تنهــا 30 درصــد بافت روســتایی 
مقاوم سازی شده و آمار دقیقی برای 

بافت شهری در دسترس نیست.
مدیر کل مدیریت بحران استانداری خراسان 
رضــوی در ادامه از مقاوم ســازی 37 درصد 
کلاس هــای درس اســتان خبــر می دهد و 
می گوید: 63 درصد کلاس های درس مدارس 
خراسان رضوی هم مقاومت کم و یا متوسط 

در برابر زلزله دارند.
به گفته وی، در یک بازه زمانی 10 ساله طی 
سال های 84 تا 94 در مجموع 6 هزار و 874 

کلاس درس مقاوم سازی شده اند. 

  تخریب 20 تا 100 درصدی بافت فرسوده
مدیر ســاماندهی و مهندسی بحران شهرداری 
مشــهد هــم می گویــد: بافــت فرســوده و 
ســاختمان های غیراصولــی حــرف اول برای 
خطرپذیری کلانشهر مشــهد در برابر زلزله را 
می زننــد. عزیزی با بیان اینکه در حال حاضر 
تنها در یک منطقه از شــهرداری مشهد 40 
تا 45 درصد خانه ها گلی و خشــتی هستند، 
می افزاید: این در حالی اســت که 
شــرایط منطقه ثامــن و مناطق 
حاشیه ای کلانشهر مشهد به طور 

قطع نامناسب تر است.
وی با بیان اینکه با یک زلزله 6/5 
ریشــتری بین 20 تا 100 درصد 
بافت فرســوده و ســاختمان های 
قدیمی شهر خراب خواهد شد، اظهار می دارد: 
این در حالی است که سازه های جدید شهر نیز 
در صورت رعایت نکردن آیین نامه ها و مصالح 
نامرغوب، در صورت بروز زلزله هشت ریشتری 

زمینگیر خواهند شد.

روی خط حادثه

سلام مشاور

خبر

خبر

   اعطای احکام نشان اعتماد ملی به
8 فروشگاه صنایع دستی طرقبه شاندیز

طرقبه-خبرنگار قدس: برای نخستین بار در استان، مراسم 
اعطای احکام نشــان اعتماد ملی هشت فروشگاه برتر عرضه 
صنایع دستی طرقبه شاندیز برگزار شد. در این مراسم مدیر 
کل صنایع دستی، میراث فرهنگی و گردشگری استان، صنایع 
دستی را پیشخوان و پیشــران صنعت گردشگری دانست و 
افزود: صنایع دستی هویت، فرهنگ، مزیت و صنعت اقتصادی 
 قابل اتکاســت و در راســتای اقتصاد مقاومتی که درون زا و 
برون نگر اســت، این صنایع اصیل با داشته های خودمان رخ 

می دهد تا نظرهای بیرون را به خود جلب کند.

زارع صفت ضمن اشاره به رقم بالایی از تأمین سوغات مشهد 
از طرقبه شــاندیز، اظهار داشت: متأسفانه سهم تولید داخلی 
از ایــن تولیدات 25 تا 30 درصد اســت و بیش از 70 درصد 
بازار سوغات استان در قبضه چین و محصولات خارجی است.

وی نشــان اعتماد ملی را اقدامی مؤثر در تأمین فضای روانی 
و امنیت حقوقی برای خریــداران و مصرف کنندگان صنایع 
دستی دانست و اظهار داشت: این نشان اعتباری است که به 
خریدار می گوید با خیال راحت به این فروشگاه ها اعتماد داشته 
باشید و محصولات آن تولید داخلی است که علاوه بر کیفیت، 
بسته بندی مناسب،قیمت مصوب و رعایت استانداردهای دیگر، 

فروشنده متعهد به حفظ حقوق مشتری است.
این مقام مســؤول گفــت: عرضه کنندگان صنایع دســتی 
می توانند با خود کنترلی و تعهد اخلاقی و حرفه ای سبب جلب 
اعتماد، تأمین اعتماد و پایدار سازی اعتماد در مشتریان شوند 
و امیدواریم در گام بعدی همه 130 فروشــگاه عرضه صنایع 

دستی طرقبه شاندیز موفق به اخذ این نشان اعتماد شوند.
در پایان، مراســم اعطای احکام هشت فروشگاه برتر صنایع 
دستی انجام گرفت. همچنین از چهار پوستین دوز و ارغوان 

باف پیشکسوت شهرستان تقدیر شد.

گفت و گوی قدس با 2 مقام مسؤول

زلزله شدید 65 درصد مساحت خراسان رضوی را تهدید می کند

  کمک نیکوکاران مه ولاتی برای تکمیل و 
تجهیز آزمایشگاه بیمارستان امام رضا)ع( 

مه ولات- زارعی: مدیر شــبکه بهداشت و درمان مه ولات 
در دومین همایش مجمع خیرین سلامت شهرستان با اشاره 
به آغاز به کار آزمایشــی بخش داخلی و بستری بیماران در 
بیمارستان امام رضا)ع( فیض آباد گفت: بزودی این بیمارستان 

به طور کامل افتتاح رسمی خواهد شد.
افکار افزود: در این بیمارستان همچنین بخش اطفال پیش 

بینی شده که در آینده نزدیک به بهره برداری می رسد.
وی با اشــاره به دارا بودن مجوز آی.سی.یو و سی.سی.یو در 
شهرســتان گفت: برای این منظور نیاز به بنا و ساخت و ساز 
جدید در بیمارستان است که از خیرین خواهشمندیم در این 

راه گام برداشته و به توسعه بیمارستان کمک کنند.
وی با اشــاره به کمک هــای خیرین گفت: حــاج محمود 
محمدزاده، با خرید دســتگاه دیالیز و فرزندان مرحوم بزمی 
با خرید دســتگاه رادیولوژی  و حاج حسنعلی آخوندی هم 
با خرید دســتگاه سونوگرافی  و آقای خوش سیرت با خرید 
دســتگاه اکو نســبت به تجهیز بیمارســتان امام رضا)ع( و 
آزمایشگاه اقدام کردند که هفته ای سه روز سونوگرافی و 20 
نفر نیز اکو قلب می شوند که امید است به همت خیرین مه 
ولاتی این روند ادامه پیدا کنــد. افکارافزود:از ابتدای آذر ماه 
بیمارستان امام رضا)ع( به صورت آزمایشی شروع به کار کرده 
که دســت کم درشــبانه روز 25 بیمار را بستری کرده ایم و 

ظرفیت بیشتر به دلیل کمبود تخت وجود ندارد. 
دکتر علی افکار گفت: به واسطه حمایت دانشگاه علوم پزشکی 
تربت حیدریه، در حال حاضر شهرســتان مــه ولات با 17 
پزشک متخصص دربیمارستان امام رضا)ع( فیض آباد و چهار 
داروخانه در شهر فیض آباد،شادمهر و روستای عبدل آباد  در 

حال انجام خدمات به بیماران است.
امام جمعه مه ولات هم در این جلســه از مدیرعامل مجمع 
خیرین شهرســتان که با بیش از سی سال کار، همچنان  در 
مســیر انقلاب و نظام بویژه طبقه رعیت تلاش و کوشــش 

می کند، تقدیر کرد. 
هاشمی، مدیرعامل مجمع خیرین شهرستان مه ولات  نیزبا 
اشاره با امضای توافقنامه با معاونت وزیر بهداشت و درمان و 
تخصیص بیش از یک میلیارد و دویست میلیون ریال توسط 
این وزارتخانه برای تجهیز آزمایشگاه بیمارستان امام رضا)ع( 
شــهر فیض آباد، از کمبود 200 میلیــون تومان دیگر برای 
تکمیل این بخش بیمارستان خبر داد و ابراز امیدواری کرد به 
دلیل نامگذاری این بیمارستان به نام ثامن الحجج)ع( خیرین 
هم پیشگام بوده و در تکمیل این بخش و گسترش بیمارستان 

مساعدت لازم را انجام دهند.
حبیبی، رئیس مجمع خیرین ســلامت شهرســتان تربت 
حیدریه هم فعالیت های خیرین را موجب ایجاد خیر و برکت 
در امور و پیشــرفت پروژه ها دانســت و اضافه کرد: در کنار 
فعالیت خیرین در حوزه درمان، باید به ســوی فعالیت های 
خیر خواهانه در زمینه بهداشــت و پیشــگیری از بیماری ها 
پیش رفت، زیرا هزینه در این قســمت بسیار کمتر از درمان 

بیمارهاست و بازدهی آن نیز بیشتر است.

  2 خودروی نیسان و پراید در مشهد 
طعمه آتش شدند

قدس: معاون عملیات سازمان آتش نشانی مشهد گفت: دو 
دستگاه خودروی نیسان و پراید بامداد پنجشنبه گذشته بر اثر 

اتصالی سامانه برق یکی از خودروها در آتش سوختند. 
آتشپاد ســوم مهدی رضایی در این باره گفت: یک دستگاه 
خودروی نیسان بامداد پنجشنبه در حالی که در مجاورت یک 
دستگاه سواری پراید در حاشیه خیابان نظامدوست پارک بود، 
بر اثر اتصالی در قسمت سامانه برق خودرو دچار آتش سوزی 
شد. به گفته وی، با تلاش آتش نشانان ایستگاه شماره هشتم 
آتش نشانی، آتش هر دو خودرو بسرعت مهار و از وقوع انفجار 

جلوگیری شد.

  گازگرفتگی مرد 70 ساله در داخل 
چادر مسافرتی

قدس: مردی 70 ساله در شهرستان چناران براثر گاز گرفتگی 
در درون چادر مسافرتی،جان خود را از دست داد.

سرهنگ موسی اسدی جانشین فرمانده انتظامی شهرستان 
چناران با اعلام این خبر گفت: ســاعت 17 سوم دی ماه در 
پی تماس با مرکز فوریت های پلیسی 110 مبنی بر یک مورد 
گازگرفتگــی مردی در باغ ویلایی واقع در حوالی روســتای 
هاشم آباد، مأموران کلانتری 12 گلمکان برای بررسی موضوع 
به محل اعزام شدند. وی افزود: در بررسی های به عمل آمده 
مشخص شد، مردی 70 ساله که در باغش مشغول کار بود، 
در زمان استراحت برای گرم کردن چادر مسافرتی پیک نیک 
روشن کرده بود و دچار گازگرفتگی شده و جان باخته است.

سرهنگ اســدی با ابراز تأســف از این حادثه از شهروندان 
خواســت با توجه به فصل سرما، خطر گازگرفتگی را جدی 

گرفته و اصول ایمنی را در ایجاد گرما رعایت کنند.
وی تصریح کرد: جسد متوفی به سردخانه منتقل و تحقیقات 

تکمیلی در این زمینه ادامه دارد.
 

  پلمب 10 آرایشگاه زنانه متخلف در مشهد

قدس: پلیس امنیت عمومی خراســان رضــوي 10 واحد 
آرایشگاه زنانه متخلف در شهر مشهد را شناسایی و پلمب کرد.
ســرهنگ حسین مولوی نسب رئیس پلیس امنیت عمومی 
فرماندهی انتظامی اســتان خراسان رضوي با اعلام این خبر 
گفت: در راستای اجرای طرح ارتقای امنیت اجتماعی در صنف 
آرایشگاه های زنانه و مبارزه با مظاهر علنی فساد، مأموران اداره 
نظارت بر اماکن عمومی با همکاری اتحادیه آرایشــگاه های 
زنانه مشهد عملیات گسترده ای را برای شناسایی واحدهای 
صنفی متخلف آغاز کردند. وی افزود: در این راســتا از هفته 
گذشــته 10 آرایشگاه زنانه متخلف شناسایی و با هماهنگی 

مقام قضایی پلمب شدند. 
 

  کشف 450 میلیون ریال لوازم آرایشی 
بهداشتی قاچاق 

قدس: پلیس آگاهی در بازرســی از یک منــزل در بولوار 
دانش آموز در مشهد 450 میلیون ریال کالای قاچاق کشف 
کرد. سرهنگ حمید رزمخواه رئیس پلیس آگاهی خراسان 
رضــوي با اعــلام این خبر گفت: با کســب خبری مبنی بر 
نگهداری مقادیر زیادی کالای قاچاق در یک منزل مسکونی 
در بولوار دانش آموز، موضوع به صورت ویژه در دســتور کار 

تیمی از پلیس آگاهی قرار گرفت.
وی اظهار داشــت: کارآگاهان اداره مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
پس از شناسایی محل مورد نظر آنجا را به صورت نامحسوس 
تحت نظر گرفتند. سرهنگ رزمخواه تصریح کرد: تیم رسیدگی 
کننده پس از اطمینان از صحت موضوع با هماهنگی قضایی 
در اقدامی ضربتی وارد عمل شدند و در بازرسی از محل سه 
هزار و 156 قلم انواع لوازم آرایشی و بهداشتی قاچاق و تعداد 

141 عدد باطری خودروهای سواری قاچاق کشف کردند.
رئیس پلیس آگاهی خراســان رضوي افزود: ارزش کالاهای 

قاچاق 450 میلیون ریال برآورد شده است.

 با بزرگان فامیل مشورت کنید
با سلام، حدود یک سال پیش ازدواج کردم و با همسرم 
در روستای ایشان زندگی می کنیم. قبل از ازدواج، در 
شــهر خودمان آزاد بودم، ولی اکنون همسرم اجازه 
نمی دهد به تنهایی بیرون بروم و یک نفر باید همراهم 
باشــد، مثلاً مادر یا یکی از خواهرانش. مشکلم این 
است که احساس می کنم زندانی و اسیر شده ام. لطفاً 
راهنمایی بفرمایید که چگونه شرایطم را تغییر دهم؟ 

متشکرم.

زهره نخعی، کارشناس ارشد روان شناسی
با ســلام، بعد از ازدواج تغییراتی در زوج ها به وجود می آید و 
بعضی رفتارها نیز به دنبال آن تغییر خواهد کرد. زندگی در 
شهر با روستا متفاوت است و محدودیت های زندگی روستایی 
در شهر کمتر مشاهده می شــود. در روستاها به دلیل بافت 
قومی و قبیله ای و نزدیکی ساکنان به یکدیگر، بیشتر رفت و 
آمدها کنترل می شود. شما نه اسیر هستید و نه زندانی، بلکه 
شرایط زندگیتان تغییر کرده است. از طرفی نیز رفتار همسر 
شما درست نیست و نباید رفتارش نشانگر بی اعتمادی به شما 
باشد. توصیه می کنم این موضوع را با یکی از اقوام قابل اعتماد 
در میان بگذارید و از طریق ایشــان، ناراحتی خود را به طور 
واضح و روشــن توضیح دهید. در قدم بعدی نیز سعی کنید 
اعتماد همسرتان را با صداقت و راستگویی جلب کنید و کمی 

هم خود را با شرایط زندگی روستایی سازگار سازید. 
خوانندگان گرامی! شما می توانید پرسش های خود را از مشاور 
روزنامه به ســامانه 300072305 پیامک کنید. پرسش های 

شما پس از بررسی توسط مشاور پاسخ داده خواهد شد.

پروین محمدی    تاکنون بیش از 2 هزارساعت دیالیز، 
بیش از 800 پیوند کلیه، 124 پیوند کبد، 60 پیوند مغز 
استخوان، 18 پیوند قلب، نزدیک به 400 پیوند قرنیه و 
شمار زیادی پیوند پوست در مرکز پیوند اعضای منتصریه 
توسط تیم پیوند دانشگاه علوم پزشکی مشهد انجام شده 
که به عنوان ســومین مرکز پیوند کشور پس از شیراز و 

تهران شناخته شده است.
این مطلب را دکتر علی اصغر یارمحمدی، استاد اورولوژی 
دانشگاه و رئیس مرکز پیوند منتصریه در جمع خبرنگاران 
عنــوان کرد وافزود: نخســتین پیوند کلیه در مشــهد 
و بیمارســتان امام رضا)ع( در ســال 1366 انجام شد و 
پس از آن تاسال 1389 بیش از دو هزار و300 پیوند در 
بیمارستان های امام رضا )ع( و قائم برای بیماران نیازمند 

پیوند صورت گرفت.
اما از ســال 1389که ســاختمان موقوفه بیمارســتان 
منتصریه )وقف بانو احترام الســلطنه قهرمانی( توسط 
آستان قدس رضوی بازسازی و به دانشگاه علوم پزشکی 
تحویل شد، با اولین پیوند در تیرماه 1390 تاکنون بیش 
از هزار و 300 پیوند برای بیماران داخلی و 25 پیوند کلیه 
نیز در کشور افغانستان و شفاخانه لقمان حکیم توسط 
تیم پیوند دانشــگاه علوم پزشکی مشهد انجام شده که 

زندگی دوباره به بیماران پیوندی بخشیده است.
وی خاطر نشان کرد: در این مرکز علاوه بر پیوند عضو، 
مرکز تحقیقات ســلول های بنیــادی، مرکز تحقیقات 
عوارض پیوند کلیه  نیز راه اندازی شده و درزمینه پیوند 
اعضا و پیوند مغز استخوان کارهای آموزشی و پژوهشی 
هم انجام می شــود. به طوری که برای راه اندازی مرکز 
پیوند عضو در افغانستان مدت سه ماه پزشکان و جراحان 

افغانی آموزش دیده اند. 
از این رو مرکز پیوند دانشگاه علوم پزشکی مشهد با صدور 
علم پیوند به خارج از کشور  افتخار دیگری به افتخارات 

جمهوری اسلامی ایران افزوده است.
وی در پاســخ به پرسش خبرنگارما که این مرکز با چه 

مشــکلاتی روبه روست، اظهار داشــت: نداشتن منبع 
عضو از مرگ مغزی و نداشتن پول و بودجه کافی برای 
تأمین امکانات و تجهیزات از عمده مشکلات مرکز پیوند 
منتصریه است، زیرا ما به دلیل کمبود امکانات 270 کبد 
را به شیراز ارسال کردیم، در حالی که اگر امکانات کافی 

داشتیم، در مشهد پیوند انجام می دادیم.
وی ناآشنایی مردم با فرهنگ اهدای عضو از مرگ مغزی 
را مشکل دیگری دانست که سبب کند شدن برنامه های 
پیوند می گردد، به طوری کــه در حال حاضر 750 نفر 
در انتظار دریافت عضو هستند وممکن است تا رسیدن 

نوبتشان دیگر در قید حیات نباشند.
مسؤول فنی مرکز پیوند منتصریه تصریح کرد: باتوجه به 
اینکه منبع عضو ما و ادامه حیات پیوند عضو به اهدای 
عضو از مرگ مغزی وابسته است، چه بسا بیمارانی که در 
مدت انتظار با زندگی وداع می کنند وبه مرحله دریافت 
عضو نمی رسند، رسانه ها باید در ارتقای فرهنگ اهدا  از 
مرگ مغزی تلاش کنند تا منابع پیوند خشک نشوند و 

با حیات خود به بیماران نیازمند پیوند حیات و زندگی 
ببخشند.

دکتر محســن علی اکبریان، فوق تخصص پیوند کبد و 
رئیس مرکز تحقیقات جراحی ســرطان دانشگاه علوم 
پزشکی مشــهد نیز در ادامه یادآور شد: متاسفانه نقطه 
ضعف مشهد بر خلاف شیراز و... نبود اطلاع رسانی سریع 
و ناآگاهی مردم نسبت به توانمندی های دانشگاه محل 
زندگی خودشــان در زمینه پیوند است و با اینکه ازسال 
92 تا کنون 126 مورد پیوند کبد در مرکز منتصریه انجام 
داده ایم، هنوز عده ای نمی دانند در مشهد پیوند کبد انجام 
می شود، در حالی که پیوند کبد به دلیل زیر ساخت های 
لازم و مراقبت های شدید، پس از عمل و به عنوان الگوی 
جراحی سخت ترین پیوند است و تنها دانشگاه های قوی 
با توانمندی خیلی بالا می توانند این پیوند را انجام دهند و 
خوشبختانه ما به برکت حضرت رضا)ع( و توانمندی تیم 
پیوند دانشگاه توانستیم حتی برای کودکان 5 و 9 ساله 

این پیوند را انجام دهیم.

به دلیل کمبود امکانات

270 کبد خراسانی ها به شیراز رفت

خبر

قدس   مســؤول اجرای طرح کاهش طلاق در خراســان 
رضــوی گفت: از میان 55 دلیلی که متقاضیان طلاق توافقی 
برای جدایی شان عنوان کرده اند، نداشتن رضایت جنسی در 

رتبه سوم قرار دارد.
دکتر غلامحســین حقدادی در جلســه  آموزشی مددکاران 
کلینیک های مشاوره  طرف قرارداد طرح کاهش طلاق افزود: 
نارضایتی جنسی همیشه به معنای داشتن بیماری جنسی یا 
جسمی نیست، بلکه نوعی از آن، پیامد اختلال های روانی و با 
فقدان مهارت های ارتباطی یا دلایل دیگری است که در زندگی 

زوج ها زیاد دیده می شود.
وی ضمن اشــاره به تأثیر برنامه های رســانه ای و شبکه های 
ماهواره ای در تغییر ذایقه  جنسی مردان گفت: تصور نادرست از 
رابطه  جنسی و تجسم یک رؤیای جنسی غیر واقعی، مهم ترین 
مشکل مردان جوانی است که در رابطه  جنسی با همسرانشان 
دچار تنش هســتند. وی تصریح کرد: این امر یکی از دلایل 

شایع طلاق در خراسان رضوی و شاید در کشور است.
وی با تأکید بر اینکه بیشتر اختلال های جنسی از طریق درمان 
روانی، مشاوره، آموزش و فراگیری مهارت های خانوادگی قابل 

درمان است، گفت: البته مهارت های فکری و اجتماعی، همیشه 
آموختنی نیستند و یک زمینه  استعدادی باید در فرد باشد تا 
آموزش نتیجه بدهد. این روان پزشک در خصوص نقش مردان 
در ایجاد نارضایتی جنسی بانوان گفت: مردانی که برای راضی 
کردن همســر خود وقت نمی گذارنــد و خصوصیات روانی و 
جنسی همسرشان را نمی دانند، با ایجاد نارضایتی جنسی در 

همسرشان، در این زمینه کوتاهی می کنند.
وی تصریح کرد: زن وقتی که از نظر عاطفی و روانی، آمادگی 
برای روابط زناشویی نداشته باشد، احساس می کند که تحت 
تجاوز قرار می گیرد و این احســاس شــاید ســنگین ترین و 
مضرترین احساس یک زن در مورد روابط زناشویی است که به 

طور مستقیم به نگاه و نقش مردان در این رابطه برمی گردد.
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 یکی از شایع ترین دلایل طلاق توافقی مشخص شد



يك مقام مسؤول به قدس خبر داد

فعاليت 20 هزار واحد صنفى غيرمجاز در مشهد
فاطمه معتمدى  نماينده خراســان رضوى 
در اتاق اصناف كشــوربا اشــاره به وجود 90 
هزار واحد صنفى داراى پروانه تحت پوشــش 
و نظارت 103 اتحاديه در مشهد اظهار داشت: 
20 هزار واحد صنفــى غيرمجاز و فاقد پروانه 
برآورد مى شــود كه يا در مرحله اخذ پروانه و 
مجوزو يا جابه جايى قرار دارند كه به اين افراد 
اخطار لازم جهت تســريع در انجام اقدام هاى 

قانونى براى دريافت مجوز داده شده است. 
افشارى در گفت وگو با خبرنگار ما در اين باره 
كه بيشــترين آمار واحدهاى صنفى در كدام 
حوزه فعالند، اضافه كرد: بيشــترين شــمار 
واحدهاى صنفى در حــوزه اتحاديه خواربار 
است. ضمن اينكه خراسان رضوى در مجموع 
پس از تهران در جايگاه دوم كشــور به لحاظ 
شــمار واحدهاى صنفى بــا 190 هزار واحد 

داراى پروانه قرار دارد.
وى دربــاره آمار واحدهاى صنفــى كه در اثر 
ركود از گردونه فعاليت خارج و تعطيل شده اند، 
تصريح كرد: در اين زمينه نمى توان آمار دقيقى 
ارايه داد با اين توضيح كه در ازاى خروج عده اى 
از يــك صنف متقاضيان جديدى براى فعاليت 
در آن حوزه وارد مى شــوند و واحدهاى خارج 
شده نيز در صنوف ديگر مشغول مى شوند، لذا 
به دليل اينكه اين جا به جايى ها مرتب در حال 

انجام است، نمى توان آمارى ارايه داد.

 بيشترين صنوف متضرر شده از ركود
وى در ايــن بــاره كه باتوجه به مشــكلات 
اقتصــادى و ركود بازار كدام صنف بيشــتر 
ازســاير صنوف متضرر شده اســت، يادآور 
شــد: به طور معمول واحدهاى صنفى كه با 
جريانات صنعتى و توليدى بيشترين ارتباط 
را دارد در اثــر ركود اقتصادى با بيشــترين 
حجم از مشكلات روبه رو هستند و در مقابل، 
واحدهاى صنفى كه خدماتى و مصرف عامه 
دارند، ماننــد اغذيه فروشــان و نانوايى ها با 

مشكل كمترى مواجهند.
عضو هيأت رئيسه اتاق اصناف مشهد درباره 
مهم ترين مشــكلات اصناف اين كلانشــهر 
يادآورشد: يكى از مهم ترين مشكلات اصناف، 
دخالت ســازمان ها و نهادهــاى ديگر در امر 
بازار است و به عبارت ديگر موازى كارى هم 
در مديريــت بخش واحدهــاى صنفى و هم 
مديريت در فروش وجود دارد كه اين مسأله 

براى اصناف آزار دهنده است.

 ارايه مجوز بى رويه
افشــارى ادامــه داد:از جمله ســازمان هاى 

مداخله گر مى توان به شهردارى اشاره كرد كه 
بى رويه نسبت به ارايه مجوز ايجاد و احداث 
مجتمع هاى تجارى در كلانشهر مشهد اقدام 
مى كند. اين در حالى اســت كــه ايجاد اين 
مجتمع ها به مفهوم اســتقرار يكسرى واحد 

صنفى در آن اســت، بدون 
اينكه مشــخص شود كه آيا 
مشــهد كشــش اين حجم 
واحد صنفى را داراســت و 
جهانى  استاندارد هاى  با  آيا 

هماهنگ است.
و  تجــارى  مجتمع هــاى 
اســتقرار واحدها در آن به 
مفهوم خرد شــدن فعاليت 
امروزه  اســت در حالى كه 
فعاليت هاى صنفى به سمت 

فروشگاهى پيش مى رود.
وى اضافــه كــرد: بخش 
شــهردارى  دخالت  ديگر 
ايجاد روز بازارها اســت به 

طورى كه شهردارى هر نقطه اى از خيابان 
را كه ببيند، نسبت به ايجاد روز بازار اقدام 
مى كنــد، بدون اينكه نســبت به دريافت 

پروانه اقدام كند.
وى اذعان داشــت: برابــر اصلاحيه ماده 91 
قانــون نظام صنفــى مصوب ســال 92 هر 
دســتگاهى حقيقى و حقوقى اعم از دولتى 
و خصوصــى كه خدمات عمومى صنفى ارايه 

مى دهند، حتى اگر براى فعالت نيازمند مجوز 
ساير دستگاه هاى ديگر هم باشند، بايد علاوه 
بر آن از ســازمان مربوطه نيز مجوز دريافت 
كند. بــه عنوان مثال اگر بانكى قرار اســت، 
اقدام به احــداث هتل كند به طور حتم بايد 
از ســازمان گردشــگرى و 
هم اتحاديه هتلداران مجوز 

دريافت كند.
افشارى يادآورشد: شهردارى 
هم بايــد از اين ماده قانون 
نظام صنفى تبعيت و از آن 
تمكين كند و براى احداث 
روزبازارها از اتحاديه مربوطه 

مجوز بگيرد.
وى در خصــوص ارزيابــى 
وضعيــت كنونــى رونــق 
با  مقايســه  در  بازاراصناف 
اينكه  بدون  سال گذشــته 
پاســخ صريحى در اين باره 
ارايه دهد، تصريح كرد: اميد 

است، سال آينده شرايط بهتر شود.
وى گفت: اگر مــواردى كه وعده و قول داده 
شده اجرايى شود، شرايط بهتر خواهد شد و 
اميد اســت، اصناف هم از رشد 7/4 درصدى 
برخوردار شــوند كه اكنون معتقديم اين نرخ 
رشــد اعلامى در اثرعملكرد بخش كشاورزى 
و دو برابر شدن ميزان فروش نفت است و در 
بخش مسكن، خدمات و صنعتى اتفاق خاصى 

رخ نداده است.
وى در اين خصوص كه به نظر مى رسد، بازار 
در برخى صنوف به اشباع رسيده، چرا اتحاديه 
بــا دادن مجوز به ركود بيشــتر اين صنوف 
دامــن مى زند، گفت: اتحاديه هــا برابر قانون 
نمى توانند، مانع پاســخگويى و اعطاى مجوز 
به متقاضيان واجد شــرايط براى فعاليت در 
صنوف مختلف شوند، طبق قانون هيچ سقفى 

براى آن در نظر گرفته نشده است.

 اشباع صنوفى توزيعى
وى اضافــه كــرد: ما هم معتقديــم، تمامى 
صنوفى كه در بخش توزيعى هستند به حد 
اشباع رسيده اســت اما در بخش توليدى و 
صنعتى و خدمات فنى و مهندســى هر چه 
مجوز بيشترى داده شود به دليل مؤثر بودن 
در ايجاد رونق كار، اشــتغال و توليد به نفع 

اقتصاد است.
وى خاطر نشــان كرد: معتقديــم كه ازدياد 
واحدهــاى صنفى در يــك صنف به كاهش 
درآمد واحدهاى صنفى فعــال در آن منجر 
مى شود و دقيقاً چنين وضعيتى در خصوص 
برخــى صنوف وجود دارد، بــه طورى كه به 
محض اينكه صنفى چه بناحق و چه بحق به 
گونه اى جلوه گر مى شود كه سود دهى دارد 
و از رونق خوبى برخوردار است و لذا بلافاصله 
از ساير صنوف، واحدهاى صنفى براى فعاليت 

در آن وارد مى شوند.    

اخـــبار4

بيرجند-خبرنگار قدس: نماينده ولى فقيه در خراسان 
جنوبى گفت: اولويت نخست منطقه براى توسعه و رشد، 
راه آهن اســت ودر نقل و انتقال معادن سنگين ريل است 

كه مى تواند پاسخگو باشد.
آيت االله سيد عليرضا عبادى در ديدار با وزير صنعت، معدن 
و تجارت اظهار داشت: بازگو كردن مسايل و مشكلات در 

يك خانواده كارى بسيار خوب است.
وى افزود: شرايط خراسان جنوبى در مسايل كشاورزى به 
دليل كمبود آب نامناســب است و با توجه به خشكسالى 
18 ساله، بسيارى از روستاها از جمعيت تخليه شده است 
كه اين امر مشكلات جديدى را براى دولت پيش رو دارد.
نماينــده ولى فقيه در خراســان جنوبــى از نبود صنايع 
كوچك در اســتان خبر داد و بيان كــرد: تعطيلى ديگر 
صنايع نيز سبب افزايش بيكارى در اين منطقه شده است.
آيت االله عبادى با اشاره به اينكه سود معادنى كه استخراج 

مى شود، نصيب مردم نمى شود، خاطرنشان كرد: در اين راستا صنايع تبديلى بايد به 
گونه اى باشد كه دست مردم را بگيرد.

نماينده ولى فقيه در خراسان جنوبى به مسأله راه آهن اشاره كرد و يادآور شد: اولويت 
منطقه براى توسعه و رشد راه آهن است ودر نقل و انتقال معادن سنگين ريل است 

كه مى تواند پاسخگو باشد.
عبادى اظهار داشــت: بايد براى خراســان جنوبى و منطقه شــرق در اين خصوص 

اقدام هاى لازم انجام شود و اميد است بودجه راه آهن خراسان جنوبى و منطقه شرق 
كشور سال آينده محقق شود.

وى با بيــان اينكه در صادرات كالاها، ســودها به ديگران مى رســد و مردم منطقه 
بى نصيب هســتند، افزود: مردم منطقه بايد به نحوى به كار گرفته شوند تا اشتغالى 

براى آن ها ايجاد شود.
نماينده ولى فقيه در خراســان جنوبى گفت: اميد است پيامد سفر وزير به خراسان 

جنوبى خبرهاى خوشى باشد كه نصيب مردم استان  شود.

هشدار نماينده ولى فقيه در استان

بسيارى از روستاهاى خراسان جنوبى خالى از سكنه شده است

خبر

مهناز خجسته نيا: افشاى مسايل زيست محيطى كشف 
رود به عنوان فاجعه اى كه 12 سال است، بدون سروصدا در 
حاشيه شهر مشهد رخ مى دهد، اين بار از سوى عضو هيأت 

رئيسه شوراى اسلامى شهرستان مشهد جنجالى شد.
باديانى در گفت وگو با خبرنگار ما گفت: متأسفانه هيچ عزمى 
از سوى مسؤولان استان براى حل مشكلات زيست محيطى 

جزم نيست.
وى با بيان اينكه بيشــترين چوب تعلل مسؤولان در بخش 
مسايل زيســت محيطى را مردم بخش رضويه مى خورند، 
افزود: هنوز معلوم نيست، اهالى بخش رضويه چه گناهى را 
مرتكب شده اند كه فاضلاب و زباله هاى كلانشهر مشهد بايد 

آنجا تخليه و دفن شوند.
به گفته وى بيش از يك دهه است كه فاضلاب تخليه شده 
در كشف رود زير پاى مردم كنه بيست و دهستان هاى آن 

جارى است.
عضو هيأت رئيسه شوراى اسلامى شهرستان مشهد با اشاره 
به بازديد ســال گذشته شهردار مشــهد از مسايل زيست 
محيطى بخش رضويه و قول مساعد او براى رفع اين مسايل 
اظهار داشت: اين در حالى است كه هنوز هيچ اتفاقى نيفتاده 

است.

باديانى نســبت به تخريب زيســتگاه هاى بخش رضويه در 
آينده نزديك هشدار داد و خواستار تأكيد استاندار در تسريع 

براى رفع مسايل زيست محيطى شد.
وى از نماينده عالى دولت در اســتان تقاضا كرد، دســتور 
برخورد جدى با مسببين بروز اين مسايل را كه موجب برهم 

ريختن اوضاع زيســت محيطى شهرستان مشهد شده اند، 
صادر كند.

وى رفع مســايل زيست محيطى را نيازمند يك عزم جدى 
دانست و گفت: متأســفانه در حال حاضر شاهد انجام يك 
منكر بزرگ در حوزه زيست محيطى بخش رضويه هستيم.

وى با بيان اينكه منكرى بدتر از اين نيست، افزود: چه كسى 
پاسخگوى خســارت تحميلى به اهالى اين بخش در قبال 

تخليه فاضلاب و دفن زباله شهرى در شهر ديگر است.
عضو هيأت رئيســه شوراى اسلامى شهرستان مشهد تحت 
شــعاع قرار گرفتن مســير جاده زيارتى منتهى به امامزاده 
يحيى(ع) را از ديگر آســيب هاى جدى وارد شده به بخش 
رضويه برشــمرد و بر اجراى طرحى پيشــنهادى از سوى 

استاندار خراسان رضوى تأكيد كرد.
وى افـــــزود: بنا به ارايه گزارش هاى مردمى اهالى بخش 
رضويه در حال حاضر روزانه بين 300 تا 600 تانكر فاضلاب 
خانگى، بيمارســتانى و صنعتى مشهد در كشف رود تخليه 

مى شود.
به گفته اين افراد شــركت آب و فاضــلاب از اواخر مهرماه 
امسال به بهانه بازسازى سكوى تخليه، مانع ورود تانكرهاى 

حمل فاضلاب به تصفيه خانه اولنگ شده است.

واحدهاى صنفى كه با 
جريانات صنعتى و توليدى 

بيشترين ارتباط را دارند 
در اثر ركود اقتصادى با 

بيشترين حجم از مشكلات 
روبه رو هستند و در مقابل، 

واحدهاى صنفى كه 
خدماتى و مصرف عامه 

دارند، مانند اغذيه فروشان 
و نانوايى ها با مشكل كمترى 
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آب و �وا
  انتظار جوى پايدار و افزايش آلاينده ها 

در خراسان رضوى
قدس: آخرين نقشــه ها و مدل هاى هواشناســى خراسان 
رضوى حاكى است، طى  ساعات آينده جوى نسبتاً پايدار در 
سطح استان حاكم خواهد بود كه ضمن افزايش دماى هوا، 
انتظار مى رود به علت پايدارى نسبى جو، در شهرهاى بزرگ 

و صنعتى استان افزايش آلاينده هاى جوى را شاهد باشيم.
براى روز دوشــنبه نيز عبور موجى ناپايدار پيش بينى شده 
است كه باعث افزايش سرعت وزش باد، ابرناكى و بارش هايى 

پراكنده در سطح استان خواهد شد.
براين اساس پيش بينى مى شود، آسمان امروز بيشتر نواحى 
خراسان رضوى صاف تا كمى ابرى همراه با غبار محلى، توأم 

با وزش باد و در اواخر وقت افزايش ابر باشد.
گفتنى است، كمينه و بيشــينه دماى مشهد هم امروز به 

ترتيب به صفر و 12 درجه خواهد رسيد.

��ر
  ساخت سالن انتظار غسالخانه بهشت 

رضا بعد از 40 سال

قدس: عمليات احداث ســالن انتظار غسالخانه آرامستان 
بهشت رضا(ع) با زير بنايى 450 متر مربع و با هدف خدمت 
رســانى به مراجعين و عملكرد خدمات رسانى به مراجعين 

سالن تطهير به اتمام رسيد.
اين بناى مســقف، تركيبى از معمارى سنتى و مدرن است 
كه با اعتبارى معادل 400 ميليون تومان توســط سازمان 

فردوس هاى شهردارى مشهد اجرا شده است.

  نصب المان  غير كارشناسى در نيشابور

نيشــابور- خبرنگار قدس: المانى در مركز شهر ومقابل 
مهديه نيشابور كه نماد محراب است، نصب شده كه به باور 
كارشناسان، مردم و گردشگران، با اين مكان سنخيت ندارد.
اين اقدام مســؤولان شهرى سبب شده اين مكان به محلى 
براى نگهدارى باكس زباله و پاركينگ موتورسيكلت تبديل 
شــود.نصب اين نماد اعتراض هاى مردم را در پى داشته و 
مردم وكارشناســان معتقدند، بايد هرچــه زودتر اين نماد 

جمع  آورى شود.
البته جاى پرســش از مسؤولان شهرى وجود دارد كه مگر 
قبل از نصب المان از كم و كيف آن خبر نداشــتند و اينكه 

امروز چه كسى پاسخگوى حيف و ميل بيت المال است؟
بنابراين ضرورى اســت مسؤولان شهرى با توجه به معناى 
والا و ابعاد نماد و وسعت مكان وقبول اينكه اين طرح براي 
اين فضا مناسب نيست، ترتيب انتقال آن به مكانى مناسب تر 

را انجام داده و در جايى ديگر نصب شود.

نايب رئيس شوراى بخش مركزى مشهد          
در گفت و گو با قدس:

  آب منطقه اى خراسان رضوى به 
تعهداتش عمل نكرد

رضا طلبى: نايب رئيس شوراى بخش مركزى مشهد گفت: 
به دليل كم آبى، كشت پاييزى روستاييان اين بخش تعطيل 
شــد كه ضرر زيادى از اين طريق به روستاييان اين منطقه 
وارد شد.مهدى فهيمى افزود: روستاييان اين منطقه از محل 
ســد كارده حقآبه داشتند، اما بر اســاس يك توافقنامه با 
سازمان آب منطقه اى خراسان مقرر شد كه اين حقآبه براى 
مصرف آشاميدنى شهر مشهد صرف شود و فاضلاب تصفيه 

شده در قبال آن به كشاورزان تحويل شود.
وى تصريح كرد: اما به مرور زمان اين فاضلاب تصفيه شده از 
حالت رايگان خارج ودر قبال تحويل آن از كشاورزان هزينه 
دريافت شد، ولى همين فاضلاب تصفيه شده نيز مدتى است 
كه به كشــاورزان تحويل داده نمى شود، به طورى كه باعث 
شد كشت پاييزه روســتاييان دراين منطقه امسال تعطيل 
شود،  اين در حالى است كه سازمان آب منطقه اى خراسان 
طى توافقنامه بايد براى كشت پاييزه كشاورزان اين منطقه، 

فاضلاب تصفيه شده را در اختيار آن ها قرار مى داد.

 متأسفانه سرويس دهى خط 49 خيلى افتضاح است و كلى 
بايد انتظار كشــيد تا اتوبوس خط 49 بيايد، وقتى هم سوار 
اتوبوس مى شــويم، گويى سوار وسيله اى شده ايم كه توان راه 

رفتن درست را ندارد.
938...2479

  اينترنت همراه اول بولوار توس افتضاح شــده و همراه اول 
پول بسته هاى نوترينو را مى گيرد، ســرعت پايه را هم ارايه 

نمى كند. كى پيگيرى مى كند؟
915...6586

 از تاريخ بيســتم آبان ماه ســال گذشــته به ما رفتگران 
شهردارى منطقه سه ناحيه سه چكمه نداده اند، اين در حالى 

است كه ما جمعه نوزدهم آذرماه كه برف آمد، سركار بوديم.
915...0248

  چند ماه پيش مطلبى در روزنامه درج كرديد با اين عنوان 
كه كسانى كه منزلشــان نزديك به دوربين هاى مدار بسته 
راهنمايى و رانندگى هست، مى توانند با مراجعه به راهنمايى 
رانندگــى كارت تردد بگيرند. مــا مراجعه كرديم، گفتند، نه 

چنين چيزى نيست. لطفاً حتماً پيگيرى كنيد.
915...2195

 اتوبوسرانى براى ســه جهت حرم: از وكيل آباد و قاسم آباد 
(23كيلومتر)، از بولوار سوم طبرسى و از پايانه به سمت حرم 
خط مستقيم گذاشــته است، تقاضا مى شود از جهت شرقى 
حرم از مبدأ شــهرك رضويه (15كيلومتر) به حرم هم خط 

مستقيم بگذارد.
910...3695

 براى درمان دندان، در دانشــگاه فردوسى بايد هفت خوان 
رستم را طى كنيد تا اگر زنده مانديد، دندان هايتان ترميم شود.
936...9825

رئيس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان در 
پاسخ به قدس: 

  سهم خراسان رضوى از آمار اعلامى 
خروج 15 هزار واحد از ركود 8 درصد است

فاطمه معتمدى: رئيس ســازمان صنعت، معدن و تجارت 
خراســان رضوى درباره سهم استان از آمار خروج  15 هزار 
و 600 واحد از ركود  در اثر تزريق تســهيلات بيش از 11 
هزار ميليارد تومانى در كشور گفت: حدود هشت درصد آمار 

اعلام شده سهم خراسان رضوى است.
عليرضايى افــزود: به عبارت ديگر اين واحدها توانســتند 

تسهيلات دريافت و از وضعيت ركود خارج شوند.
وى اضافه كرد: تقريباً از 16 هزار ميليارد تومان تســهيلات 
در سطح كشور، سهم استان حدود هزار و 30 ميليارد تومان 
بوده است، بنابراين هشت درصد آمار اعلامى رئيس جمهور 
در خصوص خروج واحدهاى توليــدى و صنعتى از حالت 
راكد و فعال شــدن دوباره آنان، متعلق به خراسان رضوى 

است.
وى ادامــه داد: اين پرداختــى  از طريق  واحدهاى ثبت نام 
شــده در سايت بهين ياب ســازمان صنعت و معدن است، 
ضمن اينكه  شمارى از واحدها نيز به طور مستقيم از بانك ها 
تسهيلات دريافت كردند. وى در اين باره كه واحدهاى فعال 
شده بيشــتر در چه حوزه اى فعاليت دارند، گفت: بيشترين 
و عمده ترين گرفتارى هاى ســنگين متوجه قطعه سازان و 
ماشين ســازى و صنايع كانى و غيرفلزى شــده بود، ضمن 
اينكه فرصتى نيز براى صنايع غذايى استان ايجاد شده است.

 جابه جايى پر ابهام پايانه درگز 
درگز-خبرنگار قدس: در راســتاى اجــراى مصوبات به 
عمل آمده توسط مســؤولان ذى ربط شهرستان درگز، به 
طور ناگهانى از ورود اتوبوس هاى مسافربرى به داخل شهر 
جلوگيرى شــد و محل سوار شدن مسافران به حاشيه اين 
شهر منتقل شــد.اين اقدام، اگرچه به صورت قانونى انجام 
شــد، اما به دليل نبود امكانات رفاهى لازم، ســردى هوا، 
نداشــتن دسترسى آسان و افزايش هزينه ها، مورد اعتراض 
شهروندان و رانندگان اتوبوس واقع شد. آنها نارضايتى خود 
را در شــبكه هاى اجتماعى نسبت به اين تصميم مسؤولان 
شهرســتان، اعلام كردند و خواســتار توجه و رسيدگى به 

وضعيت موجود شدند. 

بهمن بهارى، راننده بازنشسته در اين زمينه مى گويد: اين 
چه اقدامى است كه بليت را در محل پايانه قديم مى فروشند 
و مسافر را در حاشيه شهر سوار مى كنند و مسافران را نيمه 

شب، در محل نامناسب پياده مى كنند!
حسن رزمجانى، مدير شركت خصوصى پايانه درگز هم در 
اين باره مى گويد: ما از مسؤولان براى جابه جايى اين پايانه 
فرصت دوباره خواســتيم تا ضمن پايان فصل ســرد سال، 

فرصت لازم براى تكميل محل جديد را فراهم كنيم.
وى مى افزايد: در حال حاضر مسافران در محل جديد پايانه 
مشــكلات زيادى نظير دورى از شهر، نبود تاكسى و فراهم 

نبودن امكانات زير ساختى مواجه هستند.
رضا داورى، شــهردار درگــز مى گويد: براســاس تصميم 
شوراى ترافيك، خروج پايانه مسافربرى، از حدود سه سال 
قبل مطرح اســت كه سرانجام بعد از چند نوبت فرصت به 

شركت هاى مسافربرى، به صورت فورى انجام شد.
وى افزود: هر چند كه بنا به نظر شوراى ترافيك، قرار داشتن 
پايانه باعث تصادفات مى شــود، ولى اگر تصادفات 40 سال 
گذشــته را بررســى كنيم، درصد خيلى كمى از تصادفات 

داخل شهرى به اتوبوس هاى مسافربرى تعلق مى گيرد.   

مخاطبان عزيز خرسنديم كه ارتباط دوسويه با اين 
رسانه در ارسال سوژه از سوى شما خوانندگان 
گرامى، با راه اندازى اين ستون به ثمر نشست، 

بنابراين اميدواريم مسؤولان دستگاه هاى اجرايى با 
پاسخ خود، ما را در اين مسير همراهى كنند. شما 

مى توانيد از طريق سامانه پيامكى 300072305 با ما 
در تماس باشيد.

اقدام هاى لازم انجام شود و اميد است بودجه راه آهن خراسان جنوبى و منطقه شرق 

عضو هيأت رئيسه شوراى اسلامى شهرستان مشهد فاش كرد
تخليه روزانه 300 تا 600 تانكر فاضلاب در كشف رود
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